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Spørgsmål nr. 40 fra Udenrigsudvalget til udenrigsministeren. 
 
”Hvad agter ministeren at gøre for at sikre, at IØ (Investeringsfonden for Østlandene) og IFU 
(Industrialiseringsfonden for Udviklingslandene) opprioriterer miljøvurderinger af fondenes 
projekter” 
 
 
Svar: 
 
Investeringsfondene IFU og IØ tillægger i dag miljøaspektet langt mere opmærksomhed end 
tidligere, hvilket afspejler sig i både sagsbehandlingen, de skærpede miljøkrav til 
svineproduktioner og i bestyrelsens konkrete drøftelser. Der stilles således i dag anderledes 
håndgribelige miljøkrav som forudsætning for en eventuel fondsinvolvering, og ofte 
gennemføres der egentlige miljøanalyser. 
 
Særligt inden for svineproduktion har jeg lagt vægt på, at nye såvel som eksisterende IØ-
projekter fremover nøje skal leve op til danske regler vedrørende gyllehåndtering, dyrevelfærd 
og veterinær praksis, herunder medicinregler og regler for anvendelse af antibiotika. Opsynet 
med de svineprojekter, som IØ er involveret i, sker nu ved besøg af eksterne miljøeksperter 
udpeget og finansieret af Fonden. 
 
Jeg agter fortsat, i drøftelser med fondenes ledelse, at sikre fondenes opmærksomhed på 
betydningen af miljøvurderinger og miljøforbedringer. 
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